

# 國際展望

## GLOBAL REVIEW

(双月刊) 2021 年 7/8 月 第 4 期 总第 74 期

2021 年 7 月 15 日出版

### 目 次

#### 中国共产党成立 100 周年

- 1 政党外交与中国共产党百年对外工作笔谈 王存刚 牛海彬 阎德学  
刘海泉 蔡亮 周士新  
陈金英 张建

#### 国际政治博弈

- 30 “五眼联盟”转型对新西兰对华政策的影响 唐小松 刘丹  
49 从安全困境到全球治理：量子科技的国际政治博弈 高奇琦 陈志豪

#### 国际机制、国际组织

- 73 金融全球化演变背景下的 G20 主权债务综合治理 叶玉  
90 国际组织中的国家话语权 马荣久

#### 气候问题与生态文明

- 112 “碳中和”与世界地缘政治重构 张锐 相均泳  
134 推动生态文明建设与 2030 年可持续发展议程对接 汪万发 许勤华  
152 英文摘要

# 國際評述

## GLOBAL REVIEW

Vol. 13 No. 4 July/August 2021

Published on July 15, 2021

### Contents

#### *CPC's Centenary*

- 1 Political Party Diplomacy and CPC's Foreign Relations in a Century  
*WANG Cungang et al.*

#### *International Political Games*

- 30 Impact of the Transformation of Five Eyes Alliance on New Zealand's Policy toward China  
*TANG Xiaosong and LIU Dan*
- 49 The International Politics of Quantum Science and Technology: From Security Dilemma to Global Governance  
*GAO Qiqi and CHEN Zhihao*

#### *International Institutions and Organizations*

- 73 G20's Comprehensive Governance of Sovereign Debt in the Context of Financial Globalization  
*YE Yu*
- 90 National Discursive Power in International Organizations  
*MA Rongjiu*

#### *Climate and Ecological Issues*

- 112 Carbon Neutrality and Global Geopolitical Realignment  
*ZHANG Rui and XIANG Junyong*
- 134 Integrating China's Ecological Civilization Building and 2030 Agenda for Sustainable Development  
*WANG Wanfa and XU Qinhuai*
- 152 Abstracts

Inside Back Cover: Call for Papers and Subscription Information.